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SESJA RADY GMINY NĘDZA  
26.05.2014 roku  

godz.15
30 

 
 
 

PROTOKÓŁ NR LII / 2014 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu.  
 
 
Ad.1  
Przewodniczący Rady Gminy Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność 
obrad; na sesję przybyło 12 radnych: nieobecny radny Renata Bienia, Marian Gzuk i Rafał Lincner. 
 
Radny Julian Skwierczyński wniósł uwagi do porządku obrad, zwrócić uwagę na błędy zapis w pkt 5 
ppkt 3 – projekt uchwały zamieszczony w materiałach – tytuł  jest inny niż w porządku obrad. 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących, 12 głosami za, 0 głosami przeciw i 0 głosami wstrzymującymi 
przyjęła zmiany w porządku obrad, który przedstawia się następująco:  
1. Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zatwierdzenie Protokołu Nr XLIX / 2014   z poprzedniej sesji . 
3. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesyjnym. 
4.  SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z 

wykonania uchwał Rady Gminy . 
5.  PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Nędza; 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

3) wyrażenia zgody zamianę nieruchomości stanowiących własność Gminy Nędza na 
nieruchomości stanowiącą własność osób fizycznych  

4) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Nędza w drodze darowizny 
5) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze przetargu; 
6) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Nędza z tytułu wykonania budżetu gminy za 2013 rok; 

 opinia Komisji Rewizyjnej z dnia 23 kwietnia 2014 roku  

  wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy Nędza absolutorium za 2013 rok; 

 Uchwała Nr 4100/V/82/2014 z dnia 12 maja 2014r. V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Nędza; 

7) zmieniająca Uchwałę Budżetową na rok 2014 Gminy Nędza Nr XLIV-348-2013 z dnia 16 
grudnia 2013r. 

8) zmieniająca Uchwałę Nr XLIV/347/2013 Rady Gminy Nędza z dnia 16 grudnia 2013r. w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 
– odpowiedzi na zgłoszone  interpelacje.                                               

 
6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH  - odpowiedzi na zgłoszone interpelacje 
 
7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 
1. Uchwała Nr XXI-262-2014 Rady Gminy Lubrza z dnia 15 kwietnia 2014r. 
2. Pismo z dnia 14.05.2014r. Państwa Mainczyk dot. Rodziny Rolbieckich. 
8.    ZAMKNIĘCIE SESJI . 
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Ad. 2  
Do Protokołu Nr L/2014 Radny Julian Skwierczyński wniósł uwagę iż w nagłówku nie jest zaznaczone 
że jest to protokół z sesji nadzwyczajnej. Przewodniczący Rady Gminy zapytał obecnego radcę  
prawnego czy jest taka potrzeba zapisu w nagłówku. Radca prawny Józef Waligóra stwierdził, że nie 
ma takiego wymogu. Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził, że z dalszej części protokołu wynika, że 
była to sesja nadzwyczajna. Wniosek Radnego Juliana Skwierczyńskiego poddano głosowaniu. Po 
przeprowadzony głosowaniu wniosek został odrzucony. 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących ,10 głosami za, 0 głosów przeciwnych i 2 głosami wstrzymującymi 
się zatwierdziła Protokół Nr L/2014 sesji nadzwyczajnej w dniu 25 kwietnia 2014 roku.  
 
Do Protokołu Nr LI/2014 Wiceprzewodniczący Rady Krystian Okręt wniósł uwagę do głosowania Rady 
dotyczącego powołania gminnej Rady Seniorów na stronie trzeciej protokołu -  Rada Gminy przy 14 
głosujących, 8 głosami za, 2 głosami przeciw i 3 głosami wstrzymującymi się przyjęła Uchwałę Nr LI-
380-2014 w sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów. Przewodniczący Rady  sprawdził swoje 
notatki z poprzedniej sesji i stwierdził, że taki sam zapis widnieje w jego zapisach, widocznie ktoś nie 
głosował. 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących ,11 głosami za, 1 głosem przeciwnym i 0 głosami wstrzymującym się 
zatwierdziła Protokół Nr LI/2014 sesji  w dniu 28 kwietnia 2014 roku.  
 
 
Ad. 3  
Przewodniczący RG poinformował, że pełnił cotygodniowy dyżur.  
 
Ad. 4  
Jan Francus zapytał o spotkanie z przedstawicielami hufca ZHP Jastrzębie na temat odtworzenia bazy  
 w Gminie Nędza. 
Wójt Gminy odpowiedziała, że chodzi o kwestię wydzierżawienia przez ZHP terenu przy Sumince od 
strony stacji PKP Szymocice. Radny Henryk Postawka zapytał czy wiążą się z tym jakieś koszty dla 
Gminy. Wójt Gminy stwierdziła że jest to z korzyścią dla Gminy – czynsz dzierżawny, gmina nie 
będzie ponosić żadnych kosztów, oni sami to sobie odrestaurują. 
 
Radny Julian Skwierczyński stwierdził, że w sprawozdaniu Wójta brakuje mu jednej daty – 9 maja 
2014r. rozprawa z Firmą DEKBUD. Wójt Gminy odpowiedziała, że Radny Julian Skwierczyński po raz 
kolejny staje w obronie Firmy która jest wielkim dłużnikiem Gminy i zamiast popierać Wójta, gdy chce 
odzyskać pieniądze dla Gminy, to Radny wręcz cieszy się gdy Gmina napotyka pewnego rodzaju 
trudności, może Radny ma w tym jakiś interes. Radny Julian Skwierczyński stwierdził, że popiera 
każdego Wójta który jest uczciwy i prawdomówny. Wójt Gminy omówiła aktualny stan sprawy 
prowadzonej w sądzie z Firmą DEKBUD. 
 
Radny Jan Francus opuścił salę narad 15

46
-15

48
. 

 
Radny Henryk Postawka zapytał o spotkanie dotyczące planu zagospodarowania przestrzennego. 
Wójt Gminy odpowiedziała, że było to spotkanie robocza dotyczące planu zagospodarowania 
przestrzennego sołectwa Babice, zostało złożonych wiele wniosków przez mieszkańców, są to wnioski 
omawiane z Wójtem, są wizje w terenie. W większości dotyczy domów zaliczanych do zabytków, które 
są pod nadzorem konserwatora zabytków, są to również korekty dotyczące dróg, które nie były 
konsultowane z mieszkańcami, a które spokojnie można wykreślić, gdyż do tych działek można 
doprowadzić inną drogę które nie pomniejszają powierzchni działek. Radny zapytał kiedy było ostatnie 
głosowanie nad planem zagospodarowania przestrzennego. Wójt Gminy odpowiedziała, że ostatnio 
głosowano nad zmianami dotyczącymi Żwirowni. Podjęto dyskusję nad planem zagospodarowania 
przestrzennego dla sołectwa Górki Śląskie. 
 
Ad. 5  
 
1) Wójt Gminy poinformowała Radnych że ta uchwała oraz kolejna w porządku obrad są 

konsekwencjami zbilżającego się przetargu dotyczącego wywozu nieczystości gdzie w 
specyfikacji rozszerzyliśmy ilość śmieci zbieranych selektywnie, w poprzedniej specyfikacji brak 
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odpadów budowlanych otrzymanych przy budowie lub remoncie. Wszystkie odpady budowlane i 
rozbiórkowe, te które nie wymagają pozwolenia na budowę będzie można ująć w naszych 
segregowanych śmieciach, wywóz raz na kwartał. Kolejna sprawa dotyczy nieczystości ciekłych – 
nie wszyscy mieszkańcy korzystają z wodociągów lecz również z przydomowych studni – 
wprowadzono zapis, że właściciele nieruchomości obowiązani są do usuwania nieczystości 
ciekłych ze zbiorników bezodpływowych w sposób gwarantujący , że nie nastąpi wyciek ze 
zbiornika, zwłaszcza wynikający z jego przepełnienia, a także nie dopuszczając do 
zanieczyszczenia powierzchni ziemi i wód gruntowych. Przewodniczący Rady zapytał czy w 
związku z odpadami budowalnymi wymagany będzie dodatkowy kosz na te odpady. Wójt Gminy 
odpowiedziała, że Firma raz na kwartał wystawi odpowiedni pojemnik i tam będzie można 
składować te odpady. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. Radny Julian Skwierczyński poprosił o udzielenie 
głosu. Przewodniczący Rady zakończył dyskusję i przeprowadzono głosowanie. 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących, 11 głosami za, 0 głosami przeciw i 0 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr LII-390-2014 w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nędza; Radny Julian Skwierczyński nie brał 
udział w głosowaniu.  
 

2) Wójt Gminy omówiła 3 zmiany wprowadzone w uchwale; usunięto zapis utrzymanie pojemników 
w odpowiednim stanie sanitarnym porządkowym i techniczny – to mieszkańcy powinni o to 
dbać, częstotliwość odbierania śmieci – odpady budowlane odbierane raz na kwartał, 
utworzenie punktu selektywnych odpadów budowlanych i remontowych poprzez wystawienie 
odpowiednich pojemników. Radny Henryk Postawka zapytał kiedy zostanie to wprowadzone w 
życie. Wójt Gminy odpowiedziała, że od 1 lipca, są to wytyczne w specyfikacji do przetargu.  
 
Rada Gminy przy 12 głosujących, 12 głosami za, 0 głosami przeciw i 0 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr LII-391-2014 w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 

3) Wójt Gminy wytłumaczyła, że chodzi o uchwałę która została podjęta w 2002r. ale nie została 
zrealizowana. Działka 460 był własnością Zakładów Roszarniczych SŁALEN, później zakłady 
wydzierżawiały ją mieszkańcom Babic i Nędzy; działkę tę wydzierżawiała matka Pani Marii 
Grycman, i było tak do momentu kiedy działa została przejęta przez Skarb Państwa. Matka 
dzierżawiła tę działkę od Skarbu Państwa a potem przekazała ją swojej córce Marii Grycman. 
Nawet po komunalizacji działka była dalej dzierżawiona. Pani Maria zwróciła się do Gminy, że 
chętnie przejmie na własność tą działkę, a w rozliczeniu przekaże gminie 5 działek. To są 
działki o powierzchni mniejszej niż działka 460. Kwestie nadpłaty są regulowane są po podjęciu 
uchwały. Uchwała została podjęta i podpisana przez Radę, był to wrzesień 2002r. za chwilę 
odbyły się wybory i najprawdopodobniej zapomniano o realizacji tej uchwały – zgłoszenie się do 
i notariusza, który wprowadziłby zmiany w te księdze wieczystej. Uchwała przez ten czas jest 
nadal ważna. Pani Maria Grycman wszystkie swoje działki, które posiadała i działki swojego 
męża objęła wspólnotą majątkową – Maria i Józef Grycman i stąd prośba żeby jeszcze raz 
powtórzyć to głosowanie, ale z przeniesieniem na Marię i Józefa Grycman. Mecenas Józef 
Waligóra zwrócił uwagę na zmianę tytułu uchwały – wyrażenie zgody Rady na zamianę 
nieruchomości. Radny Henryk Postawka poruszył kwestię działki na ulicy Rudzkiej w Górkach 
Śląskich. Radny Gizela Marondel zapytała radcę prawnego czy Rada musi podjąć nową 
uchwałę ze względu na odległość w czasie czy nie lepiej byłoby podjąć uchwałę zmieniającą. 
Radca prawny Józef Waligóra odpowiedział, że podejmujemy nową uchwałę gdyż zmienił się 
tytuł uchwały i dodajemy nową osobę, która jest mężem Pani Grycman. 
Radny Julian Skwierczyński zapytał co Gmina zrobi z tymi działkami. Wójt Gminy 
odpowiedziała, że przejmujemy je na własność. Poza tym to do każdego radnego należy 
decyzja czy Gmina będzie miała w tym interes czy nie, uchwała została już podjęta w 2002r., a 
my wprowadzamy jedynie zmiany dotyczące zapisu na Panią Marię i Józefa Grycman.  
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Rada Gminy przy 12 głosujących, 10 głosami za, 0 głosami przeciw i 2 głosami wstrzymującym i 
się przyjęła Uchwałę Nr LII-392-2014 w sprawie wyrażenia zgody zamianę nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Nędza  na nieruchomości stanowiącą własność osób fizycznych. 
 

4) Wójt Gminy poinformowała Radnych, że jest to uchwała prostująca, droga leśna została 
poprowadzona po terenach prywatnych, właściciel zwrócił się do gminy o nieodpłatne przejęcie 
tej drogi do zasobu gminnego. Radny Jan Francus zapytał czy ta droga jest z początku lasu. 
Wójt Gminy odpowiedziała, ze jest ona w środku. Radny Henryk Postawka zapytał o 
powierzchnię działki. Przewodniczący Rady odpowiedział, że wartość znajduje się w projekcie 
uchwały. 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących, 11 głosami za, 0 głosami przeciw i 1 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr LII-393-2014 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
na rzecz Gminy Nędza w drodze darowizny. 
 

Radny Jan Francus zgłosił wniosek formalny o przerwanie porządku obrad i wznowienie sesji 27 maja 
2014 o godz. 8

00
. 

Radny Grzegorz Swoboda poprosił o przerwę zamiast przerwanie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach – 16

22
-16

25
. 

 
5) Wójt Gminy poinformowała Radnych, że jest to działka znajdująca się na przeciwko Urzędu 

Gminy, działka budowlana, w planie zagospodarowania przestrzennego przeznaczona jest pod 
zabudowę jednorodzinną; jeśli Radni wyrażą zgodę działka będzie wystawiona na przetarg, a 
pieniądze otrzymane z ze sprzedaży zostaną przeznaczone na zrobienie parkingu i placu 
targowego na drugiej części tej działki. 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących, 12 głosami za, 0  głosami przeciw i 0 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr LII-394-2014 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
w drodze przetargu. 
 

6) Przewodniczący Rady odczytał pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej dotyczącą sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy, wniosek komisji Rewizyjnej do Rady Gminy o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Nędza za 2013r.  oraz Uchwałę Nr 4100/V/82/2014 z dnia 12 maja 
2014r. V Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Nędza. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Radny Jan Francus podziękował pracownikom gminy oraz Wójtowi Gminy za wykonanie 
niełatwego budżetu gminy. 
Przewodniczący Radny również złożył podziękowanie dla Wydziału Finansowego na czele z 
Skarbnikiem Gminy oraz Wójtowi Gminy. 
Więcej pytań nie zgłoszono Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących, 9 głosami za, 3 głosami przeciw i 0 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr LII-395-2014 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Nędza z tytułu wykonania budżetu gminy za 2013 rok. 
 
Wójt Gminy złożyła podziękowanie Skarbnikowi Gminy która czuwa nad realizacją budżetu. W 
tym roku mamy kolejny raz nadwyżkę, rozpoczynamy również realizację naszego największego 
projektu jakim jest kanalizacja. 
  

7) Skarbnik Gminy odczytała proponowane zmiany w uchwale budżetowej na 2014 rok zgodnie z 
przedłożonym radnym projektem. Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię. Wójt Gminy odpowiedziała na pytania zgłoszone 
przez Radnych dotyczące wykonania dróg ul. Modrzewiowa w Nędzy, ul. Rudzka w Górkach 
Śląskich i ul. Betonowa w Zawadzie Książęcej.  Nie zgłoszono więcej pytań. 
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Rada Gminy przy 12 głosujących, 12 głosami za, 0 głosami przeciw i 0 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr LII-396-2014 w sprawie zmieniająca Uchwałę Budżetową na rok 2014 
Gminy Nędza Nr XLIV-348-2013 z dnia  16 grudnia 2013r. 
 

8) Skarbnik Gminy odczytała proponowane zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Nędza; Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię; nie zgłoszono żadnych pytań.  

 
Rada Gminy przy 12 głosujących, 12 głosami za, 0 głosami przeciw i 0 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr LII-397-2014 zmieniającą Uchwałę Nr XLIV/347/2013 Rady Gminy 
Nędza z dnia 16 grudnia 2013r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza. 

 
 
Ad. 6  
Wójt Gminy wyjaśniła całą sytuację związaną z artykułem w „Nowinach” na temat CBA. Wszystkie 
materiały, które posłużyły do napisania tego artykułu Pan Marcin Wojnarowski otrzymał od Radnego 
Juliana Skwierczyńskiego. Wójt Gminy zapytała Radnego dlaczego nie przekazał wszystkich 
materiałów i wprowadził Nowiny Raciborskie w błąd. Radny Julian Skwierzyński stwierdził, że 
wszystkie materiały otrzymał przed samą sesją, a Wójt Gminy podaje więcej nieprawidłowości niż sam 
Radny. Wójt Gminy stwierdziła, że Radny celowo działa na niekorzyść Gminy. Przewodniczący Rady 
stwierdził, że ludzie pytają się, śmieją, że jeden z radnych, jeden spośród nas działa na niekorzyść 
gminy, że jeśli ktoś się tutaj urodził i wychował to zrobi wszystko żeby chronić to miejsce, a kto tutaj 
kiedyś przyjechał zrobi wszystko żeby opluć to miejsce. 
 
Radny Jan Francus: 
Podziękowanie za upiększenie kapliczki w Górkach Śląskich w systemie gospodarczym, 
podziękowanie sponsorowi kafelek i panom którzy je układali. 
Mostek na Sumince – Wójt Gminy odpowiedziała, że materiały zostały już zamówione. 
Radny zapytał o pismo z dnia 14.05.2014r. Państwa Mainczyk dot. Rodziny Rolbieckich – 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że jest to tylko informacja. Wójt Gminy poinformowała, że ktoś w 
gminie wyraził zgodę na zameldowanie osób w domie do którego gmina nie miała prawa. Obecnie 
Państwo Rolbieccy mają już mieszkanie, nie będą eksmitowani na bruk. 
 
Radny Henryk Postawka: 
Remont ul. Rudzkiej w Górkach Śląskich, 183.000 zł z 23.000 zł z funduszu sołeckiego, kiedy planuje 
Pani przetarg – 13 czerwca 2014r. ogłoszenie jest już na BIPie. 
Frez na skwerku, kiedy on zniknie – czekamy na odpowiednią temperaturę. 
Poruszono kwestię ul. Za Lasem – Nadleśnictwo zmieniło zdanie jeśli chodzi o nabycie za 
przysłowiową złotówkę. 
Czy prawdą jest że Gmina nie otrzymała dofinansowania na z programu przebudowy obiektów 
sportowych – złożone wnioski przeszły, natomiast zabrakło pieniędzy, jesteśmy na liście rezerwowej, 
po przetargu mogą zostać pewne pieniądze które mogą zostać wykorzystane przez poszczególne 
kluby. 
 
Radny Karol Kalemba: 
Zaproszenie oraz prośba o potwierdzenie uczestnictwa w uroczystości 100-lecia Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Szymocicach 
 
Radny Henryk Postawka opuści salę narad o godz. 16

55
. 

 
Radny Krystian Placzek: 
Poruszył kwestię zachowania radnych na sesji.  
Jeśli chodzi o absolutorium to Radny nie zwraca tylko uwagi na liczby, ma ogromny żal jeśli chodzi o 
kwestię Stowarzyszenia, podejścia i kłamstw, został osobiście oszukany i to równie ma wpływ na 
ocenę absolutorium Wójta. 
Wójt Gminy poprosiła żeby Radny wskazał dziecko, które zostało skrzywdzone przez Wójta, Szkoła 
jest dla dziecka, a nie dla wygody dla rodziców czy nauczycieli, chodzi o to żeby był poziom, 
Stowarzyszenie milczy na temat 300.000, zł o które wnioskowało, mamy o 300.000,00 zł obciętą 
subwencję. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że to nie Wójt Gminy tylko Rada Gminy podjęła decyzję o 
reorganizacji. 
 
Ad. 7    
Nie rozpatrywano.  
 
Ad. 8  
Przewodniczący RG po stwierdzeniu, że przyjęte zostały wszystkie przedłożone projekty uchwał, 
zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 26 maja 2014 roku godz. 17

00
.  

Na tym Protokół zakończono.  
 
Protokołowała J. Ratuszniak  
 
 


